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Protokół Nr  16/2017 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów RM 

w dniu 28 grudnia 2017 r. 

 

 

Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej w Białogardzie 

 

Obecni wg załączonej listy. 

 

Tematyka posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia, w tym: 

- przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał:  

a) w sprawie aktualizacji planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością Regionalne Wodociągi i Kanalizacja z siedzibą w Białogardzie na 

obszarze miasta Białogard na lata 2018-2020, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kwot kryteriów dochodowych 

uprawniających  do wsparcia osób w ramach wieloletniego programu wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc Państwa w zakresie dożywiania” 

na lata 2014 – 2020 oraz zasad zwrotu wydatków za świadczenia z tego programu,  

c)  zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Pomoc Miasta w zakresie dożywiania” na lata 2017 – 2020, 

d)  zmieniająca uchwały w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych (ulic) 

w Białogardzie,  

e)  w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie, 

f) w sprawie nadania nazw ulicom w Białogardzie, 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie, 

h) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2017, 

i) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Białogard, 

j)  w sprawie uchwały budżetowej na rok 2018, 

k) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Białogard, 

l) w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków,  

ł) w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących miejski 

zasób nieruchomości. 
3. Sprawy różne, w tym: 

- Informacja z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w 2017 r. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 
    
Ad 1 

 Posiedzenie o godz. 900 „otworzyła i prowadziła” Przewodnicząca Komisji – 

Jadwiga Klonowska. Komisja przyjęła protokół z poprzedniej Komisji oraz porządek, 

głosując: za-5 (jednogłośnie).  Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wpłynęła prośba, 

aby rozpocząć omawianie uchwał od projektu budżetu Miasta na 2018 rok z uwagi na to, że 

obradują trzy komisje Rady. 

 

Ad 2 

 Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał:  

j)  w sprawie uchwały budżetowej na rok 2018, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 
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Burmistrz – poinformował, że Proboszcz Parafii pw. NNMP złożył wniosek o dofinansowanie 

remontu kościoła, ponieważ udało się pozyskać dofinansowanie z RPO ok. 3 mln zł a cały 

projekt wynosi 3,5 mln zł. W uzasadnieniu projektu uchwały są dane odnośnie zakresu 

robót. Z kwoty 500 tys. zł planowanych w budżecie na remont kościoła, około 200 tys. zł 

wróci w formie sprzętu nagłaśniającego do CKiSE. Ten sprzęt będzie użyczony, ponieważ 

w kościele są organizowane imprezy jak koncerty charytatywne. Burmistrz powiedział, że 

jeśli w budżecie nie ujmiemy tej kwoty to 3 mln zł zdobyte przepadną.  

 

Głos w dyskusji zabrali: 

P.Szyszlak – pytał czym się różni dofinansowanie, które Burmistrz chce wprowadzić 

autopoprawką od tego, o którym była mowa wcześniej? Co się wydarzyło, że kwota jest 

większa o 200 tys. zł i dlaczego w budżecie na 2018 rok? Radny był za dofinansowaniem 

kościoła ale za budżetem niekoniecznie.  

Burmistrz – poinformował, że wcześniej ksiądz przychodził o pomoc finansową na remont 

dachu, ale Burmistrz informował, że nie ma takich środków i ksiądz sobie poradził. 

Natomiast drugi projekt duży był przygotowany z RPO. Jeżeli nie będzie potwierdzenia 

w budżecie do końca roku to nie będzie mógł podpisać z Urzędem Marszałkowskim umowy. 

Na rok 2018 będzie autopoprawka, gdyż Pani Skarbnik przeanalizowała i będzie 

proponować.  Konsekwencja jest taka, że 3 mln zł przepadną. Jeśli chodzi o składkę na 

Stowarzyszenie Inicjatyw Społeczno-Gospodarczych to proponował, aby 197 tys. zł 

przenieść do rezerwy ogólnej. Jeżeli w styczniu przepytają Dyrektora Stowarzyszenia 

i wyjaśnienia będą wystarczające i będzie decyzja, żeby składkę dać to damy a jak nie to nie. 

To nie powód, aby nie uchwalać budżetu. Nieuchwalenie budżetu to nie jest tylko kościół ale 

inne inwestycje jak ZIT na ścieżki rowerowe 2 mln 230 tys. zł dofinansowania, autobusy 

i pozostałe. Problemem w budżecie jest schronisko dla zwierząt i składka dla 

Stowarzyszenia.  

Przewodnicząca Komisji – poinformowała, że RIO przyjęła przedłożony projekt chwały 

pozytywnie. Nawiązując do deficytu Radna pytała o źródła pokrycia deficytu? 

Skarbnik – wyjaśniła, że  Radca prawny proponował, aby w treści uchwały wnieść poprawkę, 

bo było odniesienie do załącznika a teraz będzie wprost napisane, że zostanie pokryty 

kredytem. 

M.Siwek – pytał odnośnie kwoty na kościół, Burmistrz wspominał o punktach spornych 

w budżecie tj. o dotacji na schronisko i składce na Stowarzyszenie Inicjatyw Społeczno-

Gospodarczych, że składka ma być przeniesiona do rezerwy, czy to będzie autopoprawką 

wniesione? 

Burmistrz – odpowiedział, że będzie proponował autopoprawką przeniesienie do rezerwy, 

ponieważ jest sporo pytań do Prezesa Stowarzyszenia. Odnośnie schroniska Burmistrz 

uważał, że pieniądze powinny być w budżecie na ten cel.  

J.Klonowska – pytała odnośnie planowanych kwot wydatków na drogi publiczne 6 mln 678 

tys. 833 zł? Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że w załączniku nr 4 w rozdziale 

60016 w § 6050, 6057 i 6059 są takie same pozycje. 

Skarbnik – wyjaśniła, że jeśli realizujemy inwestycje ze środków zewnętrznych musimy 

podzielić wartość inwestycji, aby równała się kwocie wydatkowanej z danego źródła. Jeżeli 

mamy z ostatnią liczbę 7 to oznacza, że jest finansowany ze środków unijnych, 9 – to jest 

wkład własny do projektu ze środków unijnych płatnych, 0 – wkład własny 

niekwalifikowany. Dlatego opisując faktury Skarbnik musi dzielić na te części. Natomiast 

w uzasadnieniu na str. 18  jest cała kwota rozpisana na poszczególne inwestycje z zakresem 

robót. 
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J.Klonowska – prosiła o wyjaśnienie dlaczego deficyt wzrósł, jakie inwestycje miały na to 

wpływ? 

Skarbnik – powiedziała, że jeśli chodzi o kredyt to będzie wybierała te inwestycje, na które 

otrzyma najlepsze warunki. Dla takich potrzeb wybrała przebudowę dróg. 

Burmistrz – odpowiedział, że powie co planują zrobić w roku 2018 tj. wybudują ścieżki 

rowerowe, będą budować Punkt Selektywnej Zbiórki, będą rewitalizować Park im. 

Mroczkiewicza, muszą zakupić autobusy, udało się załatwić pieniądze na wybudowanie 

drogi wewnętrznej z ZIT i środki otrzyma SISG. 

J.Klonowska – pytała czy kredyt 7 mln 300 tys. zł bierzemy na pokrycie deficytu i na spłatę 

kredytu z lat ubiegłych? 

Skarbnik – odpowiedziała, że tak, ale przyrost spłaty długu jest o kwotę deficytu, bo 7 mln 300 

zł jest łącznie ze spłatą kredytu z lat ubiegłych. 

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały z autopoprawkami, głosując: 

za-2, przeciw-0, wstrzymało się-3. 
 

k) w sprawie wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Białogard, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta oraz zgłosiła cztery autopoprawki dot.  

zmiany tytułu, zmian zadań, zmiany limitów, nowych zadań. 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

M.Siwek – pytał o zapis w załączniku nr 1 na rok 2021? 

Skarbnik – stwierdziła, że to wynika z programu ministerialnego. To reguluje ustawa, że do 

2021 roku są pewne pozycje a po 2021 roku już ich nie ma. 

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

h) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2017, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta z autopoprawką dot. zmiany 

klasyfikacji, obowiązku wypłaty za ćwiczenia wojskowe 

z niewykorzystanej dotacji dla Policji 

 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały z autopoprawkami, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

i) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Białogard, 

Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
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a) w sprawie aktualizacji planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością Regionalne Wodociągi i Kanalizacja z siedzibą w Białogardzie na 

obszarze miasta Białogard na lata 2018-2020, 

Przedstawiła: Marianna Przychodni, Prezes RWiK 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

K.Skoczyk – pytał, które ulice będą remontowane? 

Prezes – odpowiedziała, że chodzi o ulice w regionie ulic: Jaśminowa, Dębowa. 

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie podwyższenia kwot kryteriów dochodowych 

uprawniających  do wsparcia osób w ramach wieloletniego programu wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc Państwa w zakresie dożywiania” 

na lata 2014 – 2020 oraz zasad zwrotu wydatków za świadczenia z tego programu,  

Przedstawiła: Karolina Krzemińska-Kumpin, Dyrektor MOPS 

 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
 

c)  zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Pomoc Miasta w zakresie dożywiania” na lata 2017 – 2020, 

Przedstawiła: Karolina Krzemińska-Kumpin, Dyrektor MOPS 

 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
 

l) w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków,  

Przedstawiła: Agnieszka Miszczor, Naczelnik Wydz. GP 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

M.Siwek – pytał odnośnie nakładów na wykonanie prac w kwocie 3,5 mln zł i dotacji Miasta 

w kwocie 500 tys. zł, jaki jest wkład kościoła na prace konserwatorskie? 

Naczelnik – odpowiedziała, że przygotuje na Sesję taką informację. 

P.Szyszlak – pytał czy wpływał wcześniej wniosek o udzielenie dotacji? 

Naczelnik – odpowiedziała, że tak, ale dotyczył on dotacji na 2017 rok. Wówczas nie było 

pieniędzy w budżecie i ksiądz taką informację otrzymał. Więc wpłynął kolejny wniosek na 

udzielenie dotacji w roku 2018. 

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 
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Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-4, przeciw-0, wstrzymało się-1. 

 

d)  zmieniająca uchwały w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych (ulic) 

w Białogardzie,  

Przedstawił: Piotr Janowski, Sekretarz Miasta 

 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

e)  w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie, 

Przedstawił: Piotr Janowski, Sekretarz Miasta dodając, że zmieniły się przepisy dot. 

uzyskania zgody rodziny na nadanie nazwy ulicy, taka zgoda już nie jest 

wymagana  

 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
 

f) w sprawie nadania nazw ulicom w Białogardzie, 

Przedstawił: Piotr Janowski, Sekretarz Miasta  

 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 
 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicy w Białogardzie, 

Przedstawił: Piotr Janowski, Sekretarz Miasta 

 

Przewodnicząca Komisji – w wyniku braku dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała p o z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-5 (jednogłośnie). 

 

ł) w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących miejski 

zasób nieruchomości. 

Przedstawił: Paweł Szyszlak, w imieniu wnioskodawców, Klubu Radnych Aktywny 

Samorząd 

Głos w dyskusji zabrali: 

J.Andrysiak – pytał czy nie wchodzimy za daleko w kompetencje Burmistrza? Może zmniejszyć 

progi odnośnie podejmowanych decyzji? 

P.Szyszlak – wyjaśnił, że uchwała ma na celu informowanie radnych o zamiarze zbywania 

przez Burmistrza nieruchomości, aby nie dowiadywali się z Miasta. 

K.Skoczyk – stwierdził, że radni za bardzo ingerują w sprawy Stowarzyszenia Inicjatyw 

Społeczno-Gospodarczych, które jest dobrze postrzegane na rynku. 

J.Andrysiak – powiedział, że brak jest informacji co kto robi i za co odpowiada.  
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J.Klonowska – stwierdziła, że istotne jest jak została sporządzona umowa, czy przewiduje się 

przekazywanie aportem nieruchomości. Przewodnicząca Komisji nadmieniła, że do końca 

wszyscy nie są szczerzy, nie powinno być podziałów w Radzie, radni powinni wspólnie 

pracować na rzecz mieszkańców a informacje powinny być rzetelne.  

Przewodnicząca Komisji – po wyczerpaniu dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt 

uchwały. 

Komisja zaopiniowała po z y t y w n i e w/w projekt uchwały, głosując: 

za-1, przeciw-0, wstrzymało się-3. 

 

Ad 3 

W sprawach  różnych radni zapoznali się z informacją z działalności Komisji Budżetu 

i Finansów Rady Miejskiej w 2017 r., stanowiącą załącznik do protokołu. 
 

 

Ad 4 

Po wyczerpaniu tematyki o godz.10
30

 zakończono Komisję.  

Protokołowała: M.Zimmer 
 

 

 

  Przewodnicząca Komisji 

 

         Jadwiga Klonowska 
 


